
Årsrapport for Hjerneskadeforeningen Thisted Mors 2023. 

Velkommen )l vores generalforsamling for 2023. 

I 2023 har vi ha7 det vi vel kan kalde for et næsten normalt år e7er Corona ebbede noget ud, og 
den blev )l noget der ligner influenza. Vi kunne igen mødes og aColde vores arrangementer. 

Vi havde en god generalforsamling d. 8. feb. 2023 med et fornu7igt fremmøde, men vi vil 
selvfølgelig meget gerne, at så mange af vores medlemmer kommer )l vores generalforsamling. 

I hjerneugen havde vi d. 15. marts foredrag med Anna Tølbøl.  

Vi har indledt et samarbejde med Hjernesagen på Mors. Hjernesagen dækker Thy, Mors, Salling og 
Viborg. Så det giver nogle udfordringer, at få samarbejdet )l at fungere med så stor forskel i 
medlemmernes geografiske placering. Derudover er det jo ikke blevet nemmere med et 
samarbejde, når vores Hjerneskadeforenings og Hjernesagens landsforening direkte har aRrudt alt 
arbejde på, at finde en fusionsmodel. Men vi forsøger fortsat at lave nogle ak)viteter, som vi kan 
være sammen om. 

Vi havde arrangeret en madpakkeudflugt ud )l Isbjerget ude i Na)onalparken d. 20.5.23, men der 
var kun )lmeldt nogle af bestyrelsesmedlemmerne, så den tur aflyste vi. 

Vi har undersøgt mulighederne for en Københavnertur, men den har vi ikke midler )l i øjeblikket, 
selv om vi evt. slår os sammen med Hjernesagen.  

Men vi har arbejdet på en udflugt )l Ringkøbing området her )l foråret. Det kommer der nærmere 
om senere, og vi håber selvfølgelig på en stor deltagelse. 

Vi har også forsøgt at arrangere både Petanque og Krolf, men måXe aflyse på grund af manglende 
deltagelse. 

Det er fak)sk en gennemgående udfordring at arrangere noget, som et større antal af vores 
medlemmer ønsker at deltage i. Så gode ideer og tanker om, hvad vi skal arrangere af ak)viteter og 
hvordan det skal foregå, vil vi selvfølgelig gerne have jeres )lbagemelding på. 

Til landsforeningens repræsentantskabsmødet d. 29. og 30. april deltog Anne Marie Lodahl, Bente 
Kjær og undertegnede. Det var som sædvanlig et rig)g godt repræsentantskabsmøde, men 
økonomien i vores landsforening er presset, hvorfor vi blev nødt )l at stemme for en 
kon)ngen\orhøjelse. Økonomien er så presset, at de ansaXe har accepteret en ikke ubetydelig 
lønnedgang. Der skal herfra lyde en tak )l de ansaXe for denne gestus. 

Vi har ha7 midler )l at arrangere børnekurser i 2023, men på grund af manglende interesserede 
har vi ikke kunnet aColde disse kurser, men vi håber, at vi i frem)den vil få disse meget værdifulde 
kurser i gang igen. 



Ungegruppen har fungeret )lfredss)llende, men for at op)mere det, har vi overført denne 
ak)vitet )l Hovedkvarteret. Og det har vist sig, at her fungerer ungegruppen godt, og det fungerer 
også godt for Hovedkvarteret. 

Den 15. august var vi på Suswind )l grill og hyggeligt samvær. En rig)g god og hyggelig e7ermiddag 
og a7en. 

Den 14. oktober var vi )l stegte ål på Feggesund Kro. De fleste fik ål, men der var også mulighed for 
en bøf i stedet for. 

Den 9. december var der udflugt med bus )l Ålborg Zoo. En rig)g flot og god tur med spisning i 
Zoo. 

Vores cafee7ermiddag sidste uge i måneden har der ikke været særlig stor )lslutning )l. Derfor 
besluXede vi, at vi ind)l videre ikke viderefører denne ak)vitet. Og sidste cafedag var i december. 

Der var gløgg og æbleskiver d. 28.nov., hvor der også var pakkespil. 

Hjerneskadeforeningen vil som noget nyt lave nogle samværsgrupper. DeXe vil være for pårørende 
)l en senhjerneskadet person. Det kan være ægtefæller, kærester eller voksne børn. DeXe gælder 
for borgere både i Thy og på Mors. Der er lagt nogle kriterier ind for at vi opreXer gruppen og det 
er, at der er min 5 personer og at man er medlem af Hjerneskadeforeningen Thisted – Mors. 
Yderligere informa)on kan fås hos Anne Marie H. Lodahl på tlf nr. 2442 5950 eller på mail: frede-
lodahl@mail.dk . 

Vi er i Hjerneskadeforeningen repræsenteret i kommunens Handicapråd. Og det er undertegnede, 
der formand i vores Handicapråd. 

Året 2023 har for os i Handicaprådet været et år med ufaXelige udfordringer og umulige 
arbejdsvilkår. Vi er blevet fodret med usandheder og for)elser. DeXe medførte, at vi i nov. 
suspenderede et handicaprådsmøde, og forlangte at vi fremover vil høres og respekteres for det 
store stykke arbejde vi udfører som rådgivende organ for Thisted Kommune. Vi har i Handicaprådet 
afgivet utallige høringssvar )l kommunen, men der er ingen af os, der kan se et eneste eksempel 
på, at vi er blevet hørt eller har fået noget igennem. Det har fak)sk stået på lige siden jan. 2022, 
hvor der kom en ny Socialchef. 

Det ser på nuværende )dspunkt ikke ud )l, at kommunalbestyrelsen har )l hensigt at ville 
imødekomme noget som helst af det vi ønsker for at få et funk)onsdyg)g Handicapråd igen. 

Jeg skal ikke træXe jer med yderligere omkring Handicaprådet, men jeg kunne desværre fortælle 
om sagens ulyksaligheder i lang )d endnu. 

Afslutningsvis en stor tak )l bestyrelsen og suppleanter for jeres arbejde og engagement i det 
forløbne år. En særlig tak )l dig Anne Marie Lodahl for dit store engagement og arbejde som 
bisidder. Jeg ved, at det har kostet rig)g mange resurser fra dig, men du har virkelig hjulpet nogen 
igennem, som ellers ville være tabt i systemet. 

Også stor tak )l dig Ane Marie Holmehave for dit arbejde i DH´s forretningsudvalg. 



Og også stor tak )l jer fra Mors, Berit og Bente for jeres arbejde i DH Mors. 

Og )l jer medlemmer: Det er al)d dejligt at se jer )l vores arrangementer, og I må gerne opfordre 
flere af vores medlemmer )l at møde op, når vi arrangerer noget. 

15.2.2024 

Kresten Sigshøj 


